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P r o t o k ó ł   Nr XV/2008 
z sesji Rady Gminy w BliŜynie, która odbyła się w dniu 29 kwietnia 2008r. 

w świetlicy OSP w BliŜynie. 
 

Na ogólny stan 15 radnych na sesji obecni byli wszyscy radni. 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 
1. Pani Maria Zuba – Posłanka na Sejm RP 
2. Pan Jerzy śmijewski – Starosta Powiatu SkarŜyskiego 
3. Pan Zenon Nowakowski – Kierownik Agencji Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa w SkarŜysku-Kam., radny powiatowy 
4. Pan Roman Białek – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w SkarŜysku-

Kam. 
5. Pan Marcin Sałata – Kierownik Działu Promocji Zatrudnienia 
6. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie  
7. Pan Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku 
8. Pan Henryk śak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 
9. Pani Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Społecznej w BliŜynie 
10. Pani Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie 
11. Pan Piotr Stańczak – Tygodnik SkarŜyski 
12. Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 
13. Mieszkańcy gminy 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XIII i XIV sesji Rady. 
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

podjętych na ostatniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Informacja o działalności opieki zdrowotnej za 2007 rok: 

a/ wystąpienie Dyrektora SP ZOZ w BliŜynie, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

6. Informacja o realizacji podatków i opłat za 2007 rok: 
a/ wystąpienie Wójta Gminy, 
b/ stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
     i Gospodarki Gminy oraz Komisji Rewizyjnej, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji budŜetu gminy za 2007 rok  
i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy: 
a/ wystąpienie Wójta Gminy, 



 2

b/ stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
   i Gospodarki Gminy, 
c/ wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 
d/ opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie wniosku 
    Komisji Rewizyjnej, 
e/ dyskusja, 
f/ podjęcie uchwał w sprawach: przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu 
   gminy za 2007 rok oraz absolutorium dla Wójta Gminy BliŜyn. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a/ zmiany Uchwały Nr X/60/2007 z dnia 25 października 2007r. w sprawie 
    inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
b/ zmiany uchwały Nr VII/59/03 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 3 września 
   2003r. w sprawie ustalenia diet dla sołtysów, 
c/ wysokości składki członkowskiej w stowarzyszeniu Lokalna Grupa 
     Działania „U źródeł”, 
d/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
    sołectwa Brzeście, na obszarze gminy BliŜyn, 
e/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
    sołectwa BliŜyn – „BliŜyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn, 
f/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości BliŜyn”, 
g/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Brzeście”, 
h/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Górki”, 
i/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Zbrojów”, 
j/ przyjęcia sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami dla 
    Związku Międzygminnego „Utylizator” za lata 2004-2006 w części 
    dotyczącej Gminy BliŜyn, 
k/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2008, 
l/ ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego 
    punktu wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach 
    organizacyjnych gminy BliŜyn. 

9. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
10.Informacje, komunikaty i oświadczenia. 
11.Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przebieg obrad sesji: 
W dniu sesji o godz.800 w Kościele Parafialnym w BliŜynie odbyła się msza św. 
za zmarłego Wójta Gminy BliŜyn - Tomasza Rokitę. 
Przed rozpoczęciem sesji zebrani uczcili pamięć zmarłego  Wójta minutą ciszy. 
Ad.1 
Sesję otworzyła Pani Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady, która po 
przywitaniu wszystkich obecnych i stwierdzeniu kworum odczytała projekt 
porządku obrad sesji.  
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Przewodnicząca Rady wniosła o wprowadzenie w punkcie 2 porządku obrad 
przyjęcia protokołu z obrad równieŜ XIII sesji Rady. 
Ponadto poinformowała, Ŝe zgodnie z art.20 ust.5 ustawy o samorządzie 
gminnym Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku 
obrad najbliŜszej sesji projektów uchwał w sprawach: 
1. zmiany Uchwały Nr X/60/2007 z dnia 25 października 2007r. w sprawie 
    inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
2. wysokości składki członkowskiej w stowarzyszeniu Lokalna Grupa 

Działania „U źródeł”,  
3. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

sołectwa Brzeście, na obszarze gminy BliŜyn, 
4. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

sołectwa BliŜyn – „BliŜyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn. 
Poinformowała równieŜ, Ŝe z inicjatywą uchwałodawczą wystąpiła Komisja 
BudŜetowo-Finansowa, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  wnosząc 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/59/03 Rady Gminy  
w BliŜynie z dnia 3 września 2003r. w sprawie ustalenia diet dla sołtysów.  
Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby wniesione projekty uchwał 
rozpatrzyć w punkcie 8 przed uchwałami znajdującymi się w porządku obrad  
w związku z czym dotychczasowe podpunkty a/ do g/ otrzymałyby oznaczenie 
f/ do l/. 
Do projektu porządku obrad wniosek zgłosił radny Ryszard Olejarz dotyczący 
przeniesienia punktu 9 – interpelacji i zapytań radnych na punkt 5. Radny 
uwaŜa, Ŝe punkt ten powinien być rozpatrywany na początku sesji przy udziale 
sołtysów i społeczeństwa. 
Pan Mieczysław Bąk zwrócił się z prośbą aby punkt 9 przenieść jako punkt 5 
co wynika ze statutu gminy. W § 20 Regulaminu Rady zawarty jest zapis jakie 
punkty powinien zawierać porządek obrad. Interpelacje i zapytania radnych 
zostały przewidziane zaraz na początku sesji. Dlatego radny prosił by nie łamać 
zasad zawartych w statucie a tym  samym nie prowokować Rady. Nad tym 
powinna czuwać Pani Przewodnicząca. Na sesji w miesiącu lutym wystąpił 
równieŜ godny poŜałowania fakt. Za to, Ŝe radny apelował o pozyskanie 
pieniędzy unijnych został obraŜony przez Pana Ramsa wypowiedzią cyt. 
„Manipulowanie faktami i mówienie półprawd to trzeba się z tym urodzić albo 
być działaczem PIS-u”. Dlatego apelował o właściwe zachowanie radnych. Pan 
Mieczysław Bąk proponował zmianę porządku w ramach autopoprawki bez 
głosowania. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe punkt – interpelacje i zapytania radnych 
został w dniu dzisiejszym wyjątkowo umieszczony  pod koniec  sesji ale wróci 
on na kolejnych sesjach na początek obrad. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad zgłoszonymi wnioskami: 
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1. za przesunięciem punktu 9 – interpelacje i zapytania radnych na  
punkt 5 opowiedziało się 5 radnych, 10 było przeciwko w związku z czym 
wniosek nie został przyjęty przez radnych. 

2. za wprowadzeniem w punkcie 2 porządku przyjęcia protokołu z obrad 
równieŜ XIII sesji rady, która odbyła się w dniu 26 lutego 2008r. 
opowiedziało się 12 radnych, 1 był przeciwko, 2 wstrzymało się od głosu – 
wniosek został przyjęty przez Radę, 

3. za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie a/ projektu uchwały  
    w sprawie zmiany Uchwały Nr X/60/2007 z dnia 25 października 2007r.  
    w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego  - radni     
    opowiedzieli się jednogłośnie /15 głosów za/, 
4. za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie b/ projektu uchwały  
    w sprawie zmiany uchwały Nr VII/59/03 Rady Gminy w BliŜynie z dnia  
   3 września 2003r. w sprawie ustalenia diet dla sołtysów – radni opowiedzieli 
   się jednogłośnie /15 głosów za/, 
5. za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie c/ projektu uchwały  
    w sprawie wysokości składki członkowskiej w stowarzyszeniu Lokalna Grupa 
    Działania „U źródeł” – było 15 radnych – jednogłośna decyzja Rady, 
6. za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie d/ projektu uchwały w sprawie 
   uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
   sołectwa Brzeście, na obszarze gminy BliŜyn – radni opowiedzieli się 
   jednogłośnie / 15 głosów za/, 
7. za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie e/ projektu uchwały w sprawie 
   uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
   sołectwa BliŜyn – „BliŜyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn – radni opowiedzieli 
   się równieŜ jednogłośnie /15 głosów za/, 
8. w związku z przyjęciem powyŜszych projektów uchwał w punkcie 8 radni 
   jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli zmianę oznaczenia dotychczasowych 
   podpunktów od a/ do g/ na od f/ do l/. 
Radni przyjęli porządek obrad łącznie z powyŜszymi zmianami wynikiem 
głosowania: 11 głosów za, 3 głosy przeciwko, 1 wstrz. się. 
Ad. 2 
W punkcie 2 porządku obrad radni przyjęli protokoły z obrad: 
1. XIII sesji Rady, która odbyła się w dniu 26 lutego 2008r. – 15 głosów  za, 
2. XIV sesji Rady, która odbyła się w dniu 16 kwietnia 2008r. – 15 głosów za. 
Ad. 3  
Informację o pracy Wójta między sesjami oraz informację o realizacji uchwał 
Rady z  ostatniej sesji przedstawił Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy. 
Ad. 4 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe w punkcie wystąpienia zaproszonych 
gości mogą zabierać głos równieŜ sołtysi. 
Pan Jerzy śmijewski – Starosta Powiatu SkarŜyskiego – poinformował  
o przeprowadzonym przetargu na budowę drogi powiatowej w Nowkach, który 
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wygrała firma Budromost Starachowice. W dniu 5 maja ma zostać podpisana 
umowa z wykonawcą a 6 maja oddany plac budowy. W wyniku przetargu na 
zadaniu tym zostało po 32tys.zł zarówno po stronie powiatu jak i gminy. Środki 
te Powiat zamierza przeznaczyć na remont drogi w Kucębowie na długości 
około 400m. Przewiduje się, Ŝe będą to za małe pieniądze ale zostaną 
uzupełnione po przetargu. W dniu 7 maja b.r. Zarząd Powiatu podejmie decyzję 
o przeprowadzeniu przetargu na przebudowę mostu w Henrykowie. Kosztorys 
na to zadanie opiewa na kwotę 2 mln zł , w tym udział gminy i powiatu wynosi 
po 500tys.zł. Remont mostu jest ściśle związany z odbudową zbiornika 
wodnego w BliŜynie i być moŜe uda się zsynchronizować wykonanie obu 
inwestycji w jednym czasie. Odbudowa mostu przypuszczalnie potrwa do 
września 2009r. Ponadto w IV kwartale b.r. Powiat będzie składał wniosek  
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na przebudowę drogi BliŜyn -
Sorbin - OdrowąŜek co nie przeszkadza by obecnie ogłosić przetarg na 
przebudowę mostu. Przed zatwierdzeniem umowy na realizację drogi środki 
zostaną zaliczone jako nakłady własne. Pan Starosta poinformował, Ŝe skarb 
państwa na wniosek Wójta Pana Tomasza Rokity przekazał część gruntów na 
odbudowę zbiornika wodnego w BliŜynie. Odnosząc się do sprawy wydania 
pozwolenia na odbudowę zbiornika trwa dyskusja z Wojewodą odnośnie 
wydania pozwolenia na budowę ciągu pieszego tzw. deptaku. Wojewoda uwaŜa, 
Ŝe tej czynności powinien dokonać Powiat a Powiat sądzi odwrotnie z tego 
względu, Ŝe jest to inwestycja towarzysząca. Starosta  poinformował takŜe, Ŝe  
w miesiącu maju rozpoczną się roboty cząstkowe na drogach. Ponadto mocą 
uchwały Rady Powiatu zostały połączone dwie szkoły tj. Zespół szkół 
Budowlanych tzw. „Budowlanka” oraz Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 
tzw. „Elektryk”. W wyniku połączenia powstał Zespół Szkół Technicznych, 
który zacznie funkcjonować od 1 września. Zakres nauczania rozszerzony został 
o sferę informatyczną, budowę maszyn drogowych. Kończąc swoją wypowiedź 
Pan Starosta podziękował Wójtowi Gminy śp. Tomaszowi Rokicie za 
współpracę, czasami były to trudne rozmowy ale uwaŜa, Ŝe realizacja wspólnie 
wypracowanych wniosków była korzystna dla obydwu stron. Odnosząc się do 
wykonania zadań za 2007 rok Starosta ma nadzieję, Ŝe radni będą zgodni  
i wysoko ocenią pracę Wójta. 
Pan Zenon Nowakowski  w swojej wypowiedzi poinformował o moŜliwości 
składania wniosków o dopłaty rolnicze w terminie do 15 maja b.r. Obecnie 
około 50% rolników złoŜyło wnioski. Ich liczba spada z roku na rok a przyczyną 
takiej sytuacji są kontrole w terenie. Chcąc uzyskać dopłaty naleŜy grunty 
uŜytkować i uprawiać rolniczo. Pan Nowakowski apelował do sołtysów  
o  rozpropagowanie informacji w terenie wśród rolników by składali wnioski  
a wszelkiej pomocy w ich wypełnianiu udziela Agencja Restrukturyzacji  
i Modernizacji Rolnictwa. W najbliŜszym czasie rusza program niosący 
wsparcie gospodarstwom niskotowarowym dzięki pomocy Pani Poseł Marii 
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Zuby. Zainteresowanie programem jest duŜe a warunkiem skorzystania z niego 
jest posiadanie na własność 1ha gruntów rolnych i ich uprawianie.  
Pan Marcin Sałata – Kierownik Działu Promocji Zatrudnienia przekazał 
informacje w zakresie zasadności zmiany miejsca obsługi klientów  
i przeniesienia go do Urzędu Powiatowego w SkarŜysku-Kam. NaleŜą do nich 
szerszy dostęp do realizowanych usług przez Powiatowy Urząd Pracy typu 
szkolenia, poradnictwo itp., elektroniczny system załatwiania spraw oraz 
szerszy krąg osób kompetentnych obsługujących bezrobotnych.  
Pan Mieczysław Bąk zapytał od kiedy zostanie przeniesiony punkt do 
SkarŜyska. 
Pan Roman Białek wyjaśnił, Ŝe od 1 czerwca nastąpi przeniesienie kart 
bezrobotnych do Powiatowego Urzędu Pracy. Punkt Obsługi Bezrobotnych jest 
likwidowany nie tylko w BliŜynie ale równieŜ w Łącznej i Suchedniowie chyba 
Ŝe władze gminy zdecydują o jego pozostawieniu. Ze względu na zmianę 
przepisów od 1 lipca bezrobotni muszą mieć pełny dostęp do usług na rynku 
pracy.  
Pani Ewa Łukomska zapytała, czy Biuro Pracy posiada pieniądze na staŜe 
absolwenckie poniewaŜ radna uzyskała informacje Ŝe nie ma na te cele środków. 
Pan Roman Białek wyjaśnił, Ŝe są pieniądze na staŜe ale otrzymują je 
pracodawcy którzy zapewnią zatrudnienie tych osób na 3 miesiące. 
W dalszej części wystąpień głos zabrała Pani Maria Zuba która stwierdziła, Ŝe 
tylko dzięki dobrej współpracy moŜna coś zrobić dla lokalnej społeczności  
a w szczególności w chwili obecnej kiedy Powiat SkarŜyski ma pięciu 
parlamentarzystów. NajpotęŜniejszą inwestycją była budowa węzła 
komunikacyjnego w SkarŜysku-Kam. Powiat SkarŜyski znajduje się na 
przedostatnim miejscu pod kątem środków pozyskiwanych z Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Czynione są starania w kierunku 
udzielania pomocy rolnikom którzy mają mniejszy areał gruntów. Pani Poseł 
prosiła o przesyłanie zaproszeń na sesje co pozwoli na lepszy kontakt z gminą. 
Pani Aleksandra Milanowska zwróciła się do Pana Starosty o wsparcie  
w zakresie realizacji wniosku złoŜonego odnośnie scalania gruntów. Skierowała 
takŜe prośbę do Pani Poseł o pomoc w pozyskaniu środków z Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  na budowę chodnika w Bugaju. Prosiła 
aby apele mieszkańców w tej sprawie zamieścił Tygodnik SkarŜyski. Radna 
zgłosiła równieŜ wniosek o podjęcie starań w kierunku pozyskania środków na 
budowę drogi Nr 197 w Brześciu. 
Pani Halina Fidor zwróciła się do Pana Starosty z zapytaniem czy uzyskałaby  
pisemną deklarację odnośnie budowy drogi BliŜyn-OdrowąŜek tj.  
w zakresie złoŜenia wniosku o środki unijne i zapewnienia środków ze 
wskazaniem na tą drogę. Od dawna mówi się o budowie tej drogi a tak 
naprawdę nic się nie dzieje w tym temacie. 
Pan Mieczysław Bąk zwrócił się do Pani Poseł o pomoc w zakresie 
zapewnienia remontu drogi Nr 42 na terenie całej gminy a nie tylko do BliŜyna  
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i Gilowa. Ruch na tej drodze jest ogromny, powstały liczne koleiny i wydarzyło 
się wiele tragicznych wypadków , co przemawia za odbudową drogi w celu 
zapewnienia podstawowych zasad bezpieczeństwa. 
Pan Jarosław Bednarz podziękował Starostwu a w szczególności Panu 
Nowakowskiemu za remont drogi w Kucębowie Dolnym, na który mieszkańcy 
od dawna czekają. 
Pan Zbigniew Ślęzak odczytał oświadczenie Rady Sołeckiej wsi Ubyszów, 
która jest niezadowolona z odpowiedzi udzielonych przez władze gminy na 
podjętą uchwałę zebrania wiejskiego w dniu 29 września 2007r. Oczekuje 
powaŜnego potraktowania rozwiązań zaproponowanych w uchwale zebrania 
wiejskiego czyli przeznaczenia środków z dzierŜawy lub ewentualnej sprzedaŜy 
budynku po byłej szkole na wykonanie inwestycji na terenie wsi Ubyszów. Pan 
Sołtys ubolewa na tym, Ŝe nie uczestniczył w posiedzeniu Komisji BudŜetowo-
Finansowej, która rozpatrywała ten temat. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe budynek szkoły nie został jeszcze sprzedany 
a moŜna czynić starania w zakresie budowy miejsca na ognisko. 
Pani Maria Zuba poinformowała, Ŝe Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 
i Autostrad w Kielcach przygotowuje przebudowę drogi Nr 42 w roku 2009,  
w tym równieŜ budowę chodnika o którym mówiła radna Milanowska. JednakŜe 
w tej kwestii Pani Poseł udzieli pisemnej informacji po upewnieniu się  
w GDDKiA. 
Pani Anna LeŜańska dodała, Ŝe według uzyskanych informacji z Generalnej 
Dyrekcji droga Nr 42 ma być remontowana tylko do Gilowa a cały czas chodzi 
o modernizację tej drogi na całej trasie w granicach gminy BliŜyn. W tym 
właśnie zakresie samorząd prosi o pomoc. 
Pan Jerzy śmijewski w oparciu o uzyskaną informację telefoniczną od Pana 
Strzelczyka potwierdził wykonanie w 2009r. przebudowy drogi Nr 42 tylko do 
Gilowa łącznie z chodnikami na co wykonano juŜ projekt. Biorąc natomiast pod 
uwagę budowę drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek zagwarantował złoŜenie 
wniosku do RPO ale nie moŜe zagwarantować jej realizacji w 2009 roku 
poniewaŜ program obejmuje lata 2007-2013. JeŜeli będzie miał zagwarantowane 
środki z RPO na ten cel to deklaruje ze swej strony realizację tej drogi. Ponadto 
konieczny do wykonania jest odcinek drogi w Jastrzębi oraz w Sorbinie od 
zakrętu za szkołą do zakrętu w kierunku OdrowąŜka, o co Powiat będzie 
równieŜ czynił starania. 
Pani Katarzyna Skarus – poinformowała o zajęciu przez Pana Wacława Pejasa 
pierwszego miejsca na festiwalu  Warka 2008 w piosence solo, którą dedykował 
Wójtowi. Dodała, Ŝe Wójt w miesiącu lutym b.r. ufundował  strój dla Pana 
Pejasa. 
Pani Anna LeŜańska prosiła o przekazanie podziękowań i gratulacji Panu 
Pejasowi.  
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Ad. 5 
Informację o działalności opieki zdrowotnej za 2007 rok przedstawiła Pani 
Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor SP ZOZ w BliŜynie /informacja  
w załączeniu/. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor. Komisja dokonała analizy informacji  
o działalności opieki zdrowotnej za 2007 rok przy udziale Pani Anny Jaros-
Urbaniak – Dyrektora SP ZOZ w BliŜynie. Komisja pozytywnie oceniła tą 
działalność. UwaŜa za celowe dalsze kontynuowanie bezpłatnych badań 
specjalistycznych. RozwaŜała jedynie moŜliwość zakupu aparatu USG  
w ramach doposaŜenia sprzętu Ośrodka co znacznie ułatwiłoby pacjentom  
z terenu naszej gminy wykonywanie takich badań na miejscu bez zbędnego 
dojazdu do placówek poza terenem gminy. 
Komisja powyŜsze stanowisko przyjęła jednogłośnie. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do drastycznego spadku liczby 4-latków, która 
zdaniem radnego jest podyktowana nagminnym odejściem rodziców z dziećmi 
do innych ośrodków leczniczych między innymi do Stąporkowa. Radny 
apelował o analizę sytuacji i poczynienie takich działań by przyciągnąć 
pacjentów do naszego ośrodka poniewaŜ ma to ścisły związek z pieniędzmi 
otrzymywanymi z Kasy Chorych. Gmina remontuje obiekt ośrodka zdrowia 
więc środki są bardzo potrzebne. Pan Bąk nawiązał do dalszej działalności 
Ośrodka Zdrowia w Sołtykowie i zapytał jakie decyzje zapadły po zebraniu 
wiejskim w tym zakresie. Ustawowo przedłuŜono wykonanie adaptacji 
ośrodków zdrowia  do 2012 roku dlatego radny uwaŜa, Ŝe naleŜy utrzymać 
ośrodek zdrowia w Sołtykowie i adaptować go do potrzeb unijnych a jeŜeli nie 
ma takiej moŜliwości to plany adaptacyjne wykonać na budynek w Mroczkowie 
gdzie znajduje się gabinet stomatologiczny. Ponadto radny  nawiązał do 
zebrania wiejskiego w szkole w Mroczkowie na którym komentowano, Ŝe 
doktor Zalega zostawił długi. Chciałby przy tym zdementować, Ŝe sytuacja taka 
nie miała miejsca. 
Pani Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, Ŝe  nie ma ani drastycznego, ani prawie 
Ŝadnego odpływu pacjentów do innych placówek. Liczba pacjentów waha się  
w granicach 7.100-7.150 i nie ulega zmianie. JeŜeli jakieś są to z przyczyn 
niezaleŜnych od funkcjonowania ośrodka, a przykładem są poborowi. Mała 
liczba 4-latków wynika z tego, Ŝe ogólnie rodzi się mało dzieci. Pani doktor 
dodała, Ŝe uczestniczyła w zebraniu wiejskim natomiast nie było na nim Pana 
Bąka i nie przypomina sobie stwierdzenia o pozostawionych długach przez Pana 
Zalegę. 
Pan Mieczysław Bąk uznał, Ŝe niewłaściwie zrozumiał Panią Dyrektor ZOZ 
jeŜeli chodzi o przedstawienie spadku liczby 4-latków. 
Pan Mariusz Walachnia nawiązał do wykonywanego remontu budynku 
ośrodka zdrowia i uwaŜa, Ŝe będzie to w Powiecie SkarŜyskim ośrodek  
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o najwyŜszym standardzie. Gmina złoŜyła wniosek do PFRON-u na 
zrefundowanie kosztów związanych z montaŜem windy i otrzyma na ten cel 
około 150tys.zł. Ponadto być moŜe uda się otrzymać środki na elewację 
zewnętrzną budynku w ramach programu rewitalizacji. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe cieszy fakt wystąpienia gminy o środki i Ŝe 
jego wypowiedź na poprzedniej sesji nie poszła na marne. 
Pan Jarosław Bednarz poruszył sprawę utrzymujących się duŜych kolejek do 
lekarzy. Radny proponował rozwiązanie tego problemu poprzez rejestrację do 
lekarzy na konkretną godzinę. 
Pani Anna Jaros-Urbaniak wyjaśniła, Ŝe równieŜ uwaŜa to za dobre 
rozwiązanie ale nikt nie chce przyjść na godzinę popołudniową nawet  
w przypadku powtórzenia leków.  
Odnosząc się do utrzymania Ośrodka Zdrowia w Sołtykowie Pani Anna 
LeŜańska stwierdziła, Ŝe gmina nie da rady udźwignąć adaptacji obydwu 
ośrodków naraz. Po skończeniu remontu Ośrodka Zdrowia w BliŜynie Rada 
wróci do tematu i zdecyduje czy ośrodek w Sołtykowie będzie utrzymany  
i remontowany. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /15 głosów za/ przyjęcie 
informacji o działalności opieki zdrowotnej za 2007 rok. 
Ad. 6 
Informację o realizacji podatków i opłat za 2007 rok przedstawiła Pani Alina 
Ołownia – Skarbnik Gminy /informacja w załączeniu/. 
Stanowiska Komisji przedstawili: 
1. Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca Komisji BudŜetowo-Finansowej, 
Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja dokonała analizy 
informacji z realizacji podatków i opłat lokalnych oraz dochodów z mienia 
komunalnego za okres 2007 roku. W zakresie dochodów uzyskiwanych z mienia 
komunalnego tj. opłat za wodę oraz za najem lokali mieszkalnych i uŜytkowych 
Komisja stwierdziła, Ŝe zaległości uległy zmniejszeniu natomiast w zakresie 
podatków i opłat od osób prawnych i fizycznych zaległości uległy zwiększeniu. 
Biorąc powyŜsze pod uwagę Komisja w dalszym ciągu oczekuje intensywnych 
działań windykacyjnych mających na celu poprawę ściągalności podatków  
i opłat. 
2. Pan Jacek Krzepkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Komisja do 
realizacji podatków i opłat a w szczególności do stanu zaległości odniosła się we 
wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy BliŜyn. Komisja 
stwierdziła, Ŝe zaległości stanowią dość wysoką kwotę w stosunku do dochodów 
gminy, tj.12,6% dlatego wnosi o  dalsze intensywne działania windykacyjne 
mające na celu poprawę ściągalności podatków i opłat. 
Dyskusja 
Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy wyjaśnił, Ŝe duŜą kwotę zaległości  
gmina moŜe uzyskać w wyniku toczącego się postępowania upadłościowego  
w Zakładzie Ceramiki Budowlanej w Sołtykowie.  
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Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli informację o realizacji podatków  
i opłat za 2007 rok. 
Ad. 7 
Sprawozdanie z realizacji budŜetu gminy za 2007 rok przedstawiła Pani Alina 
Ołownia – Skarbnik Gminy /sprawozdanie w załączeniu/. Odczytała równieŜ 
uchwałę Nr 1429/2008 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  
7 kwietnia 2008r. o sprawozdaniu. RIO w tej sprawie wydało pozytywną opinię. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska. Komisja analizując 
sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok wniosła o naniesienie 
dwóch poprawek w sprawozdaniu polegających na: 
1/ uzupełnieniu zapisu mówiącego o dotacji na partycypację w kosztach 
utrzymania Izby Wytrzeźwień o kwotę dotacji w wysokości 3.288zł /str.15 
sprawozdania, pierwszy wers od dołu/ - 5 głosów za, 
2/ poprawieniu w załączniku Nr 8 – Informacji z realizacji zadań 
inwestycyjnych w 2007 roku w lp. 11 - Zakup pieca węglowego stwierdzenia, Ŝe 
piec węglowy zakupiono do Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku a powinno być 
do Szkoły Podstawowej w Sorbinie /5 głosów za/. 
Komisja stwierdziła, Ŝe dochody budŜetu gminy zostały wykonane w 100,1 % 
natomiast wydatki w 94%. 
NiŜsze wykonanie wydatków wystąpiło w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo  
w 35,7% a spowodowane było nie zaciągnięciem kredytu na budowę wodociągu 
w Rędocinie w kwocie 200tys.zł oraz na zadanie – zagospodarowanie 
przestrzeni publicznej – centrum wsi BliŜyn w kwocie 260tys.zł. Ponadto niŜsze 
wykonanie wydatków zauwaŜalne jest w dziale 700 – Gospodarka 
mieszkaniowa bo w wysokości 78,5%  a wpływ na taką sytuację miało 
niewykorzystanie środków na współfinansowanie budowy osadnika przy osiedlu 
w Sołtykowie oraz nie dokonanie wykupu gruntów pod drogi z powodu braku 
zgód właścicieli działek. PoniŜej załoŜeń planowych wykonano wydatki  
w dziale 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli  
i ochrony prawa oraz sądownictwa bo w 88,2%, co spowodowane było nie 
przeprowadzeniem wyborów uzupełniających do Rady Gminy w związku ze 
zgłoszeniem jednego kandydata. W dziale 755 – Wymiar sprawiedliwości 
wydatki wykonano w 84,6%, co spowodowane było nie wykorzystaniem 
środków w kwocie nieznacznej na sprawowanie nadzoru nad skazanymi. 
Poza powyŜszymi spostrzeŜeniami Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania 
z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok i zaopiniowała je pozytywnie /4 głosy 
za, 1 wstrz. się/.  
Ponadto Komisja jednogłośnie /5 głosów za/ zawnioskowała do Komisji 
Rewizyjnej o wystąpienie z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy BliŜyn. 
Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w BliŜynie z dnia 15 kwietnia 2008r. 
w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy BliŜyn przedstawił Pan 
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Jacek Krzepkowski. Komisja wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy BliŜyn z tytułu wykonania budŜetu za 2007 rok. Uzasadnienie: 
Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z wykonaniem budŜetu gminy BliŜyn za 
2007 rok oceniła jego realizację następująco: 
1/ dochody gminy zaplanowane w wysokości 16.841.042zł zostały wykonane  
     w wysokości 16.853.492,36 zł, co stanowi 100,1% planu rocznego. 
NaleŜy zaznaczyć, Ŝe poniŜej załoŜeń planowych zrealizowano dochody: 
- w dziale 020 - Leśnictwo, w 69,4%. Przyczyną takiej sytuacji było uzyskanie 
niŜszych dochodów z tytułu dzierŜawy terenów łowieckich. 
- w dziale 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli  
i ochrony prawa oraz sądownictwa, w 88,2%. Niskie wykonanie spowodowane 
było nie wykorzystaniem dotacji celowej na wybory uzupełniające do Rady 
Gminy. 
- w dziale 801 – Oświata i wychowanie, w 85,3%, na co wpływ miało 
niewykorzystanie dotacji celowej na sfinansowanie nauki języka angielskiego 
klas pierwszych. 
PowyŜej ogólnego wskaźnika wykonano dochody budŜetu: 
- w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – 156,2%. WyŜsze wykonanie 
wynika z uzyskania nieprzewidywalnych dochodów z tytułu sprzedaŜy 
mieszkania komunalnego. 
- w dziale 750 – Administracja publiczna – 125,5%. Taka realizacja wynika 
głównie z uzyskania większych wpływów z tytułu naleŜności dla gminy za 
prowadzenie zadania zleconego tj. wydawania dowodów osobistych oraz 
uzyskania nieplanowanych dochodów ze sprzedaŜy kontenerów na odpady 
komunalne. 
- w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 
jednostek nie posiadających osobowości prawnej  oraz wydatki związane z ich 
poborem – 107,3%. WyŜsze wykonanie wynika z uzyskania wyŜszych 
dochodów z tytułu podatków i opłat od osób prawnych, od osób fizycznych oraz 
dochodów z tytułu udziału gminy w podatkach dochodowych od osób 
fizycznych i prawnych. 
Dochody własne na plan 3.205.441 zł zostały wykonane w wysokości  
3.622.548,80zł. Udział dochodów własnych w strukturze dochodów gminy 
stanowi 21,5%. 
Dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych na plan 2.857.252zł wykonano  
w wysokości 3.065.613,78zł, co stanowi 107,3%. 
Stan zaległości na koniec roku 2006 wynosił 2.830.993zł natomiast na koniec 
roku 2007 – 2.134.243,08zł. Na stan zaległości roku 2006 składa się naleŜność 
główna oraz naliczone odsetki natomiast w kwocie zaległości na koniec 2007 
roku nie ujęte zostały odsetki od podatków i opłat lokalnych zgodnie z zasadami 
sporządzania sprawozdawczości. Stwierdza się Ŝe zaległości z mienia 
komunalnego uległy zmniejszeniu, w zakresie podatków i opłat uległy 
nieznacznemu zwiększeniu. Znaczący wpływ na stan zaległości ma 
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zwiększająca się kwota zaległości z tytułu zaliczek alimentacyjnych 
wynoszących 308.913,85zł. NaleŜy jednak zaznaczyć, Ŝe zaległości stanowią 
dość wysoką kwotę w stosunku do dochodów gminy, tj.12,6%.  Powodem 
utrzymujących się wysokich zaległości jest toczące się nadal postępowanie 
upadłościowe i układowe a takŜe likwidacyjne wobec podmiotów 
gospodarczych. Na podstawie odrębnej informacji z realizacji podatków i opłat 
lokalnych oraz dochodów z mienia komunalnego za okres 2007 roku stwierdza 
się prowadzenie działań windykacyjnych zmierzających do wyegzekwowania 
zaległości. 
2/ wydatki budŜetu zaplanowane w kwocie 17.323.542 zł wykonano  
w wysokości 16.280.979,01zł, tj. w 94%. 
PoniŜej załoŜeń planowych wykonano wydatki: 
- w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w 35,7%, na co wpływ miało nie 
zaciągnięcie kredytu na budowę wodociągu w Rędocinie w kwocie 200.000zł 
oraz na zagospodarowanie przestrzeni publicznej – centrum wsi BliŜyn  
w kwocie 260.000zł. 
- w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w 78,5%,  gdzie nie wykorzystano 
środków na współfinansowanie budowy osadnika przy osiedlu w Sołtykowie 
oraz nie dokonano wykupu gruntów pod drogi z powodu braku zgód właścicieli 
działek. 
- w dziale 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli  
i ochrony prawa oraz sądownictwa w 88,2%, co spowodowane było nie 
przeprowadzeniem wyborów uzupełniających do Rady Gminy w związku ze 
zgłoszeniem jednego kandydata. 
- w dziale 755 – Wymiar sprawiedliwości w 84,6%, co spowodowane było nie 
wykorzystaniem środków w kwocie nieznacznej bo w wysokości 2.142zł na 
sprawowanie nadzoru nad skazanymi. 
W ramach planowanych wydatków budŜetowych budŜetu gminy: 
- wydatki majątkowo-inwestycyjne na plan 2.278.088zł zostały wykonane  
    w wysokości 1.802.122,19 zł tj. 79,1% planu rocznego, 
- wydatki bieŜące na plan 15.045.454zł zostały wykonane w 96,2% co stanowi 
  kwotę 14.478.856,82zł. 
Odnosząc się do realizacji strony wydatkowej budŜetu gminy Komisja 
stwierdza, Ŝe na jej wykonanie poniŜej 6% miało istotny wpływ nie zaciągniecie 
kredytów na zadanie – budowa wodociągu w Rędocinie oraz zadanie – 
zagospodarowanie przestrzeni publicznej - centrum wsi BliŜyn. Z bieŜących 
zadań niewykorzystana została kwota 210.000zł między innymi na utrzymanie 
administracji publicznej oraz oświaty. Po rozliczeniu dotacji celowych 
otrzymanych z budŜetu państwa dokonano zwrotu kwoty 372.496zł. 
Ponadto Komisja nie stwierdziła w zakresie wydatków budŜetowych 
przekroczeń w poszczególnych działach. 
RóŜnica między wykonanymi dochodami i wydatkami budŜetowymi stanowi 
nadwyŜkę roku 2007 w wysokości 572.513,35zł na którą składa się kwota 
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dochodów z funduszy strukturalnych w wysokości 407.901,76zł oraz kwota 
dochodów własnych – 164.611,59zł. 
Biorąc pod uwagę powyŜsze fakty Komisja uznała, Ŝe realizacja strony 
dochodowej jak i wydatkowej przebiegała prawidłowo i pozytywnie opiniuje 
wykonanie budŜetu gminy za 2007 rok. 
PowyŜszy wniosek Komisja przyjęła jednogłośnie /5 głosów za/. 
Ponadto Pan Jacek Krzepkowski odczytał uchwałę Nr 1451/2008 Składu 
Orzekającego II Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  
18 kwietnia 2008r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. RIO 
pozytywnie zaopiniowało wniosek Komisji. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do kwoty 31.600zł otrzymanej na remont 
kościółka w Mroczkowie i prosił o potwierdzenie przez Panią Skarbnik Ŝe 
parafia nie otrzymała tych środków na konto a zostały złoŜone rachunki za pracę 
na kościółku i gmina je regulowała. 
Pani Skarbnik potwierdziła powyŜsze. 
Pan Ryszard Olejarz nie zgodził się z uŜytym w sprawozdaniu stwierdzeniem, 
Ŝe w szkole w OdrowąŜku dokończono budowę boiska. Tak naprawdę budowa 
boiska nie została zakończona. Nie zamontowano siatek, nie połoŜono płyty, nie 
ma ogrodzenia. 
Pani Alina Ołownia wyjaśniła, Ŝe uŜyła tego stwierdzenia w oparciu o pisemne 
informacje uzyskane od Dyrektora Szkoły w OdrowąŜku. 
Pan Jacek Krzepkowski uznał za zadawalający fakt uzyskania dochodów  
z tytułu zadłuŜenia. 
Pani Anna LeŜańska stwierdziła, Ŝe ogromne słowa podziękowania za 
realizację zadań naleŜą się Wójtowi, którego nie ma juŜ wśród nas. 
Podziękowała Panu Sekretarzowi Gminy, Pani Skarbnik, pracownikom Urzędu 
za rzetelną pracę nad wykonaniem budŜetu za 2007 rok. 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy 
za 2007 rok odczytał Sekretarz Gminy. 
Pani Anna LeŜańska przystąpiła do głosowania poprawek Komisji BudŜetowo-
Finansowej dotyczących sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2007 
rok: 
1.  Za uzupełnieniem zapisu mówiącego o dotacji na partycypację w kosztach 

utrzymania Izby Wytrzeźwień o kwotę dotacji w wysokości 3.288zł /str. 15 
sprawozdania, pierwszy wers od dołu/ opowiedziało się 13 radnych,  
2 wstrzymało się od głosu. 

2. Za poprawieniem w załączniku Nr 8 – Informacji z realizacji zadań 
inwestycyjnych w 2007r. w lp.11 – Zakup pieca węglowego stwierdzenia, Ŝe 
piec węglowy zakupiono nie do Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku a do 
Szkoły Podstawowej w Sorbinie opowiedziało się równieŜ 13 radnych,  
2 wstrzymało się od głosu. 
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Przy 13 głosach za i 2 wstrzymujących się radni podjęli uchwałę  
Nr XV/87/2008 w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu 
gminy za 2007 rok łącznie z przyjętymi powyŜej poprawkami. 
Następnie Pan Jerzy Rams – Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy BliŜyn. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe projekt uchwały w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy BliŜyn został opracowany przed posiedzeniem 
Komisji Rewizyjnej, która przygotowuje wniosek w tej sprawie. Dlatego treść 
uchwały zawiera dwie wersje: udziela się i nie udziela się absolutorium.  
W związku z wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy wynik głosowania w tej sprawie będzie decydował o treści § 1 
uchwały. 
Za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy BliŜyn z tytułu wykonania 
budŜetu Gminy BliŜyn za 2007 rok radni opowiedzieli się jednogłośnie /15 
głosów za/ podejmując uchwałę Nr XV/88/2008 w sprawie absolutorium dla 
Wójta Gminy Bli Ŝyn. 
Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji w punkcie 8a/ do c/ opuścił radny 
Ryszard Olejarz. 
Ad. 8a/ 
Projekt uchwały w wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany Uchwały  
Nr X/60/2007 z dnia 25 października 2007r. w sprawie inkasa podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego odczytał Sekretarz Gminy. 
Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca Komisji BudŜetowo-Finansowej, 
Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy przedstawiła stanowisko Komisji. 
W nawiązaniu do projektu uchwały proponującej kwartalne wynagrodzenie 
sołtysom Pan Ryszard Olejarz uwaŜa, Ŝe lepszym rozwiązaniem będzie 
pozostawienie formy diet dla sołtysów za udział w posiedzeniu sesji a jedynie 
rozwaŜenie zwiększenia wysokości diety. Zaproponowanie kwartalnego 
wynagrodzenia dla sołtysów radny uznał za wyeliminowanie obecności 
sołtysów na sesjach co nie moŜe mieć miejsca bo udział sołtysów w obradach 
sesji powoduje ich zaznajomienie ze sprawami gminy, z treścią podejmowanych 
uchwał przez Radę co w konsekwencji  ułatwi kontakt z mieszkańcami poprzez 
przekazywanie im pełnych i właściwych informacji. Utrzymanie formy diet 
zamiast wynagrodzenia nie skutkuje potrąceniem naleŜnych podatków.  
W związku z powyŜszym radny złoŜył wniosek o nie podejmowanie uchwały  
o kwartalnym wynagrodzeniu dla sołtysów a wystąpienie komisji z inicjatywą 
uchwałodawczą – projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/59/03 
Rady Gminy w BliŜynie z dnia 3 września 2003r. w sprawie ustalenia diet dla 
sołtysów  i zwiększenia diety za udział w sesji z kwoty 30zł na 70zł. 
Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr X/60/2007 z dnia 25 października 2007r. w sprawie inkasa podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego /5 głosów za negatywną opinią/ natomiast 
wystąpiła z inicjatywą uchwałodawczą – projektem uchwały  
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w sprawie zmiany uchwały Nr VII/59/03 Rady Gminy w BliŜynie z dnia  
3 września 2003r. w sprawie ustalenia diet dla sołtysów  i zwiększenia diety za 
udział w sesji z kwoty 30zł na 70zł /jednogłośnie – 5 głosów za/. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe pozostałe komisje Rady 
zaakceptowały stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej. 
Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy dodał, Ŝe projekt uchwały 
zgłoszony przez Komisję BudŜetowo-Finansową jest podobny do projektu 
zgłoszonego przez niego dotyczący wynagrodzenia kwartalnego bo cel jest ten 
sam aby zrekompensować sołtysom koszty ich pracy wynikającej z funkcji 
sołtysa. Dlatego wycofałby złoŜony projekt uchwały ale w chwili obecnej nie 
posiada stosownego upowaŜnienia do wykonywania funkcji Wójta. 
Nawiązując do sprawy upowaŜnień dla Sekretarza Gminy jako Zastępcy Wójta 
Pan Mieczysław Bąk wyraził zaniepokojenie tym faktem. Radny uwaŜa, Ŝe 
wszystkie akty prawne normujące powołanie Sekretarza Gminy na stanowisko 
Zastępcy Wójta powinny być ze sobą spójne. Natomiast brakuje tej spójności 
pomiędzy zarządzeniem Wójta o powołaniu Sekretarza na Zastępcę Wójta  
a Regulaminem Organizacyjnym Urzędu i Statutem Gminy. W dokumentach 
tych ustalono kompetencje dla Sekretarza Gminy ale nie dokonano 
wprowadzenia funkcji Zastępcy Wójta  ani nie wprowadzono stosownego 
zakresu obowiązków dla Zastępcy Wójta. Radny zwrócił się do 
Przewodniczącej Rady o analizę dokumentów przedkładanych Radzie czy są 
one prawidłowe. Radny poruszył takŜe sprawę podpisywania pism, zarządzeń 
Wójta, które od Nr 4 nie są podpisane. 
Pan Mariusz Walachnia wyjaśnił, Ŝe powołując jego osobę na stanowisko 
Zastępcy Wójta wprowadzono stosowne zmiany w Regulaminie 
Organizacyjnym Urzędu co zostało opublikowane w BIP-ie a tym samym daje 
to podstawy do podpisywania dokumentów jako Zastępcy Wójta. Sekretarz 
zapewnił, Ŝe wszystkie zarządzenia są podpisane i nie wie z czego wynika ich 
nie podpisanie w BIP-ie. 
Pan Mieczysław Bąk  stwierdził, Ŝe wprowadzone zmiany zarządzeniem Wójta 
są tylko kosmetyczne i nie zwiększają zakresu obowiązków Sekretarza. Ponadto 
wydruki z internetu są datowane, świadczą Ŝe zarządzenia były bez podpisu  
i zmian nie dokonano. 
Przystępując do głosowania nad projektem uchwały radni jednogłośnie  
/14 głosów przeciwko/ nie podjęli uchwały w sprawie zmiany Uchwały  
Nr X/60/2007 z dnia 25 października 2007r. w sprawie inkasa podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego. 
b/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr VII/59/03 
Rady Gminy w BliŜynie z dnia 3 września 2003r. w sprawie ustalenia diet dla 
sołtysów odczytała Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca Komisji 
BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy. 
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Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały wniesiony przez Komisję 
BudŜetowo-Finansową. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/89/2008 w sprawie 
zmiany uchwały Nr VII/59/03 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 3 września 
2003r. w sprawie ustalenia diet dla sołtysów. 
c/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wysokości składki 
członkowskiej w stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „U źródeł” odczytał 
Sekretarz Gminy.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Dodała przy tym, Ŝe obecnie opracowywana jest strategia działania dla 
stowarzyszenia dlatego składka jest wyŜsza a w następnych latach ma ona ulec 
zmniejszeniu. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/90/2008 w sprawie 
wysokości składki członkowskiej w stowarzyszeniu Lokalna Grupa 
Działania „U źródeł”. 
d/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze 
gminy BliŜyn odczytał Sekretarz Gminy. 
Pan Tomasz Pela przedstawił stanowisko Komisji ds. Infrastruktury 
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, która zapoznała się z projektem 
uchwały, mapami będącymi załącznikami do uchwały i pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje Rady równieŜ 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Pani Aleksandra Milanowska podziękowała pracownikom Urzędu Gminy za 
opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego dla sołectwa Brzeście. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/91/2008 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
sołectwa Brzeście, na obszarze gminy BliŜyn. 
e/  
Przystępując do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części sołectwa BliŜyn – 
„Bli Ŝyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn radni jednogłośnie /15 głosów za/ 
odstąpili od odczytania projektu uchwały.  
Pan Tomasz Pela przedstawił stanowisko Komisji ds. Infrastruktury 
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska,  która zapoznała się z projektem 
uchwały, mapami będącymi załącznikami do uchwały i pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje Rady równieŜ 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/92/2008 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
sołectwa BliŜyn – „Bli Ŝyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn. 
f/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości BliŜyn” odczytał Sekretarz Gminy. 
Radni odstąpili od odczytania treści Planu Odnowy Miejscowości BliŜyn. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/93/2008 w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości BliŜyn”.  
g/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Brzeście” odczytał Sekretarz Gminy. 
Radni odstąpili od odczytania treści Planu Odnowy Miejscowości Brzeście. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/94/2008 w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Brzeście”. 
h/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Górki” odczytał Sekretarz Gminy. Odczytał równieŜ 
treść autopoprawek wniesionych przez Wójta Gminy dotyczących tego planu. 
Radni odstąpili od odczytania treści Planu Odnowy Miejscowości Górki. 
Pani Ewa Łukomska przedstawiła stanowisko Komisji BudŜetowo-
Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja 
zaakceptowała poprawki wniesione przez Wójta jak równieŜ wniosła  
o zastąpienie zapisów w planie odnowy na str. 5 dotyczących utylizacji 
odpadów stałych zapisem zawartym w tym zakresie w planie odnowy 
miejscowości Brzeście. Poza powyŜszymi uwagami Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały /5 głosów za/. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe komisje Rady 
zaakceptowały stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej. 
Pan Mieczysław Bąk zgłosił wniosek o dopisanie na str. 4 planu w składzie 
Rady Sołeckiej do nazwiska Włudarczyk pominiętego imienia „Łukasz”. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania zgłoszonych poprawek : 
1. przez Wójta Gminy  – w dokumencie „Plan Odnowy Miejscowości Górki” 

na str.6 wers 10 od góry wyraz Brzeście zastępuje się wyrazem Górki . Zapis 
dotyczy linii kolejowej, która przebiega przez teren sołectwa Górki a nie jak 
zapisano Brzeście. Radni jednogłośnie /15 głosów za/ opowiedzieli się za 
zastąpieniem w tym zapisie wyrazu „Brzeście” słowem „Górki”. 
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2. przez Komisję BudŜetowo-Finansową – o zastąpienie zapisów w planie 
odnowy na str.5 dotyczących utylizacji odpadów stałych zapisem zawartym 
w tym zakresie w planie odnowy miejscowości Brzeście tj. zawarty w planie 
zapis brzmi: „Odpady komunalne z obszaru sołectwa Górki są wywoŜone 
przez Zakład Mechaniki Maszyn Rolniczych i Oczyszczania Miasta Bracia 
Kozłowscy ze SkarŜyska-kamiennej na wysypisko w ŁyŜwach w SkarŜysku. 
Sołectwo wyposaŜone jest 4 pojemniki na kółkach z klapą półkolistą  
o pojemności 1,1m3. Z pojemników korzystają wszyscy mieszkańcy 
bezpłatnie. W dniu 30 sierpnia 2007 roku Rada Gminy w BliŜynie podjęła 
uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy BliŜyn. Zmiana ta spowodowana jest wymogami ustawy.” 
PowyŜszy zapis proponuje zastąpić się zapisem zawartym w planie odnowy 
miejscowości Brzeście w brzmieniu: „W dniu 6 listopada 2007r. wszedł  
w Ŝycie Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy BliŜyn. 
Wszyscy mieszkańcy obowiązani są do podpisania umowy na wywóz 
odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych i regularne /raz na trzy 
tygodnie/ oddawanie odpadów firmie wywozowej. Dowodem właściwego 
postępowania z odpadami komunalnymi i nieczystościami ciekłymi jest 
umowa i pokwitowanie odbioru.” 

Za wprowadzeniem zapisu zawartego w planie odnowy miejscowości Brzeście 
w zakresie utylizacji odpadów stałych w miejsce dotychczasowego opowiedzieli 
się wszyscy radni /15 głosów za/. 
3. przez Radnego Mieczysława Bąka - o dopisanie na str. 4 planu w składzie 
Rady Sołeckiej przy nazwisku Włudarczyk pominiętego imienia „Łukasz” - 
wniosek został przyjęty jednogłośnie /15 głosów za/. 
Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XV/95/2008 w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Górki”  wraz z przyjętymi poprawkami. 
i/ 
Projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Zbrojów” odczytał Sekretarz Gminy. Odczytał równieŜ 
treść autopoprawek wniesionych przez Wójta Gminy dotyczących tego planu. 
Radni odstąpili od odczytania treści Planu Odnowy Miejscowości Zbrojów. 
Pani Ewa Łukomska przedstawiła stanowisko Komisji BudŜetowo-
Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja 
zaakceptowała poprawki wniesione przez Wójta jak równieŜ wniosła  
o ujednolicenie nazewnictwa zadania „Na sportowo – przyjemnie i zdrowo” 
/str.23 planu/ i uŜytej na str.26 nazwy zadania „Na sportowo – bezpiecznie  
i zdrowo”. Komisja zaproponowała ujednolicenie nazwy na „Na sportowo – 
bezpiecznie i zdrowo”. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe komisje Rady 
zaakceptowały stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania zgłoszonych autopoprawek : 
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przez Wójta Gminy: 
1. w uzasadnieniu do uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Zbrojów” wyraz „Górki” zastępuje się wyrazem „Zbrojów” – 
poprawka jednogłośnie przyjęta /15 głosów za/, 

2. w dokumencie „Plan Odnowy Miejscowości Zbrojów”: 
na str.2 wstęp wers 10 od góry – wyraz „BliŜyn” zastępuje się wyrazem 
„Zbrojów”  - 15 głosów za, 
na str.2 wstęp wers 13 od dołu – wyraz „BliŜyn” zastępuje się wyrazem 
„Zbrojów” – 15 głosów za, 
na str.2 wstęp wers 8 od dołu – wyraz „BliŜyn” zastępuje się wyrazem 
„Zbrojów” – 15 głosów za. 

przez Komisję BudŜetowo-Finansową, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisja BudŜetowo-Finansowa 
zgłosiła wniosek o ujednolicenie nazewnictwa zadania, któremu nadano 
brzmienie raz „Na sportowo- przyjemnie i zdrowo”/str.23 planu/ a raz „Na 
sportowo- bezpiecznie i zdrowo”/str.26 planu/. Komisja zaproponowała treść 
„Na sportowo – bezpiecznie i zdrowo”. 
Za przyjęciem brzmienia zadania o treści „Na sportowo- bezpiecznie i zdrowo” 
na str. 23 planu opowiedziało się 15 radnych. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/96/2008 w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Zbrojów”  łącznie z przyjętymi 
powyŜej poprawkami. 
j/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
realizacji planu gospodarki odpadami dla Związku Międzygminnego 
„Utylizator” za lata 2004-2006 w części dotyczącej Gminy BliŜyn odczytał 
Sekretarz Gminy. 
Radni odstąpili od czytania treści sprawozdania będącego załącznikiem do 
uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisje pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XV/97/2008 w sprawie 
przyj ęcia sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami dla 
Związku Mi ędzygminnego „Utylizator” za lata 2004-2006 w części 
dotyczącej Gminy BliŜyn. 
k/ 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na 2008 rok  
wraz z autopoprawkami Wójta Gminy zawartymi w piśmie znak: FNB 
3014/2/08 z dnia 9 kwietnia 2008r. odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik 
Gminy. 
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Stanowiska Komisji kolejno przedstawili: 
1. Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca Komisji BudŜetowo-Finansowej, 
Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja zapoznała się  
z autopoprawkami Wójta zawartymi w piśmie znak: FNB 3014/2/08  
z dnia 9 kwietnia 2008r.  
Odnośnie proponowanych zmian w budŜecie  zgłoszone zostały następujące 
wnioski: 
Pan Ryszard Olejarz – wniósł o pozostawienie kwoty 71.000zł zabezpieczonej 
na przebudowę drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek i nie zabieranie jej na 
przebudowę mostu przez rzekę Kamienną w Henrykowie. Środki na remont 
mostu radny zaproponował by uzyskać zwiększając o 71.000zł kredyt.  
Wniosek powyŜszy został przyjęty przez Komisję /3 głosy za, 2 głosy 
przeciwko/. 
Drugim wnioskiem złoŜonym przez radnego Ryszarda Olejarza było nie 
rezygnowanie z zakupu samochodu słuŜbowego a pozostawienie tego zadania  
w budŜecie na 2008 rok. 
Wniosek powyŜszy nie uzyskał akceptacji komisji /2 głosy za, 3 przeciwko/. 
Pan Mieczysław Bąk wniósł o uzupełnienie uzasadnienia do uchwały  
o  nazwy miejscowości w których będą remontowane przejazdy kolejowe.  
Są to: BliŜyn, ul.Wąska, 2 przejazdy w Górkach, Gilów i Wołów – Stary 
Gostków. 
PowyŜszy wniosek został jednogłośnie przyjęty przez Komisję /5 głosów za/. 
Ponadto Pan Mieczysław Bąk zasugerował, aby rozwaŜyć formę 
opracowywania projektu uchwały w starym wzorze, w którym w treści uchwały 
wpisane były zaproponowane zmiany do budŜetu. Zdaniem radnego poprzednia 
wersja projektu uchwały była bardziej czytelna i obrazowała widoczniej 
wprowadzane zmiany. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały łącznie z autopoprawkami 
Wójta zawartymi w piśmie znak: FNB 3014/2/08 z dnia 9 kwietnia 2008r. oraz 
wnioskami przyjętymi przez Komisję /4 głosy za, 1 przeciwko/. 
2. Pan Jacek Krzepkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
Komisja zapoznała się z autopoprawkami Wójta zawartymi w piśmie znak: FNB 
3014/2/08 z dnia 9 kwietnia 2008r.  
Odnośnie proponowanych zmian w budŜecie  zgłoszone zostały następujące 
wnioski: 
Pani Ewa Łukomska wniosła o wykonanie dokumentacji projektowej 
oświetlenia ulicznego drogi gminnej w Gilowie za torem za kwotę 8.000zł 
poprzez zmniejszenie kwoty na zadaniu – budowa oświetlenia w rejonie GOK  
i osiedla mieszkaniowego w m.BliŜyn / wniosek został jednogłośnie przyjęty 
przez Komisję – 5 głosów za/. 
Pani Aleksandra Milanowska wniosła o wykonanie dokumentacji projektowej 
oświetlenia ulicznego drogi gminnej w Brześciu Górnym za kwotę 6.000zł 
poprzez zmniejszenie kwoty na zadaniu – budowa oświetlenia w rejonie GOK  
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i osiedla mieszkaniowego w m.BliŜyn / wniosek został jednogłośnie przyjęty 
przez Komisję – 5 głosów za/. 
Ponadto Komisja zwraca uwagę na brakującą kwotę 20tys.zł na wykonanie 
parkingu przy szkole w Sorbinie, o której mowa w uzasadnieniu do uchwały.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały łącznie z autopoprawkami 
Wójta zawartymi w piśmie znak: FNB 3014/2/08 z dnia 9 kwietnia 2008r. oraz 
wnioskami przyjętymi przez Komisję /5 głosów za/. 
3. Pan Tomasz Pela – Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury 
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Komisja zapoznała się  
z autopoprawkami Wójta zawartymi w piśmie znak: FNB 3014/2/08 z dnia  
9 kwietnia 2008r.  
Odnośnie zaproponowanych zmian w budŜecie  zgłoszone zostały następujące 
wnioski: 
Pan Ryszard Olejarz i Pan Jarosław Bednarz zgłosili wniosek  
o pozostawienie kwoty 71.000zł zabezpieczonej na przebudowę drogi BliŜyn-
Sorbin-OdrowąŜek i nie zabieranie jej na przebudowę mostu przez rzekę 
Kamienną w Henrykowie. Środki na remont mostu radni zaproponowali 
pozyskać poprzez zwiększenie kredytu  o 71.000zł.  
Swój wniosek radni uzasadnili tym, Ŝe wykreślając to zadanie Powiat będzie 
miał atut by równieŜ nie przyznać środków na to zadanie. 
Wniosek powyŜszy nie został przyjęty przez Komisję /2 głosy za, 3 głosy 
przeciwko/. 
Nie przyjęcie wniosku Komisja uzasadnia tym, Ŝe most w Henrykowie znajduje 
się w ciągu drogi BliŜyn-OdrowąŜek i musi być wyremontowany w pierwszej 
kolejności natomiast z chwilą uruchomienia pieniędzy przez Powiat na budowę 
przedmiotowej drogi gmina zaciągnie kredyt na to zadanie dlatego w obecnej 
sytuacji radni popierają propozycję zgłoszoną przez Wójta Gminy. 
Ponadto Komisja rozpatrzyła pisemny wniosek radnego Mieczysława Bąka 
skierowany do komisji w zakresie zabezpieczenia kwoty 6.000zl na wykonanie 
dokumentacji projektowej oświetlenia ulicznego w Górkach przy drodze 
krajowej Nr 42 poprzez zmniejszenie środków zaplanowanych na budowę 
oświetlenia przy GOK w BliŜynie.  
Wyjaśnień w powyŜszej sprawie udzieliła Pani Anna Miernik  informując, Ŝe 
kwota 6 tys.zł nie zabezpieczy w pełni kosztów związanych z opracowaniem 
dokumentacji projektowej jak równieŜ nawiązała do poruszanej w piśmie 
sprawy dofinansowania budowy oświetlenia przez Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad w Kielcach. Pani Miernik wyjaśniła, Ŝe nigdy GDDKiA 
w swojej ofercie nie złoŜyło deklaracji dofinansowania budowy oświetlenia przy 
wykonywanych remontach dróg. MoŜliwość dofinansowania budowy 
oświetlenia istnieje jedynie w przypadku budowy nowych ciągów 
komunikacyjnych. 
Za wnioskiem złoŜonym przez Pana Bąka opowiedziało się 2 radnych, 3 było 
przeciwko w związku z czym wniosek nie został przyjęty przez Komisję. 
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Swoje stanowisko Komisja uzasadniła tym, Ŝe pomniejszając środki 
zaproponowane na budowę oświetlenia przy GOK zachodzą obawy nie 
wykonania tego zadania. 
Ponadto kwota 6.000zł nie zabezpieczy w pełni kosztów związanych  
z opracowaniem dokumentacji projektowej na oświetlenie uliczne w Górkach.  
Podsumowując dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w budŜecie gminy na 2007 rok Komisja po zapoznaniu się z projektem 
uchwały i autopoprawkami jak równieŜ wnioskami z poszczególnych Komisji 
uznała, Ŝe decyzję odnośnie zgłoszonych wniosków podejmie Rada na sesji  
/5 głosów za/. 
4. Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 
Społecznych i Socjalnych. Komisja zapoznała się z autopoprawkami Wójta 
zawartymi w piśmie znak: FNB 3014/2/08 z dnia 9 kwietnia 2008r.  
Komisja zwraca uwagę na brakującą kwotę 20tys.zł na wykonanie parkingu 
przy szkole w Sorbinie, o której mowa w uzasadnieniu do uchwały i prosi aby 
Urząd Gminy znalazł środki na wykonanie tego zadania. 
Komisja pozostawia stanowisko Komisji merytorycznej /5 głosów za/. 
W związku z podjęciem uchwały w sprawie zmiany wysokości diet dla sołtysów 
Przewodnicząca Rady wniosła o zakwalifikowanie wydatków z tego tytułu do 
działu 750 – Administracja państwowa, rozdz. 75022 – Rady gmin tak jak 
dotychczas wypłacano diety dla sołtysów za udział w sesjach. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do środków przyznanych dla Górek na remont 
dwóch dojazdów do przejazdów kolejowych. Radny zaproponował wykonanie 
jednego dojazdu koło P.Niziołka – Górki w prawo a środki w kwocie 3.000zł  
z rezygnacji z wykonania drugiego przejazdu przeznaczyć na wykonanie wiaty 
przystankowej w Górkach przy drodze krajowej Nr 42. Radny swój wniosek 
uzasadnił tym, Ŝe drugi przejazd kolejowy jest w dobrym stanie a budowa wiaty 
jest niezbędna dla mieszkańców. Środków nie naleŜy przenosić między działami 
poniewaŜ zadania te są finansowane w ramach działu 600. Ponadto radny 
ponowił swój wniosek złoŜony na Komisji BudŜetowo-Finansowej w zakresie 
przyznania kwoty 6.000zł na opracowanie dokumentacji projektowej na 
oświetlenie drogi krajowej w Górkach, gdzie pozostał do wykonania odcinek 
około 250m w ramach zmniejszenia środków w dziale 900 przyznanych na 
budowę oświetlenia przy GOK w BliŜynie. W związku z tym, Ŝe prace 
projektowe trwają dość długo poniewaŜ wymagają uzgodnień z koleją dlatego 
przyznanie środków pozwoliłoby uruchomienie tych prac. Podziękował 
radnemu Olejarzowi i Bednarzowi za poparcie jego wniosku oraz podziękował 
radnym z jego parafii: Pani Melnarzyk i Panu Wróblowi, którzy nie poparli na 
komisji wniosku o wykonanie dokończenia oświetlenia przy drodze krajowej  
Nr 42 w Górkach, mimo Ŝe droga jest wspólna. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe oświetlenia są robione przy zadaniach duŜych 
natomiast droga Nr 42 będzie robiona z innego programu w ramach którego 
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przy odnowie drogi Nr 42 nie ma mowy o budowie oświetlenia, co potwierdził 
równieŜ Pan Strzelczyk w rozmowie telefonicznej. 
Pan Mieczysław Bąk wyjaśnił, Ŝe on uzyskał inne informacje w Generalnej 
Dyrekcji ale nie chciałby rozstrzygać kto ma rację. 
Pani Ewa Łukomska wyraziła oburzenie wizytą w Kielcach radnego Bąka, 
który zmierza do wykonania chodnika w Górkach a nie w Gilowie. Radna 
wywiesi na tablicy ogłoszeń pismo które otrzymał Pan Bąk do wiadomości. 
Taką samą robotę robi druga osoba o której radna nie chce mówić ale uwaŜa, Ŝe 
kłamstwa powinny zostać wyciągane na sesji. 
Pan Mieczysław Bąk wyjaśnił, Ŝe otrzymał kopię pisma z Generalnej Dyrekcji  
i zawsze się podpisuje pod pismem które składa. Zapewnił, Ŝe nigdy nie 
występował o to, aby komuś nie dać pieniędzy  tylko o to, by tych pieniędzy 
było więcej. Wystąpił do Ministra Transportu, Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w Warszawie i w Kielcach by pozyskać jak najwięcej 
środków na odbudowę drogi Nr 42 i by została wyremontowana nie tylko do 
Gilowa ale na całym odcinku obejmującym teren naszej gminy. W piśmie 
Generalnej Dyrekcji jest wyraźnie powiedziane Ŝe w 2009r. będzie 
remontowany odcinek drogi do Gilowa. Ponadto Generalna Dyrekcja proponuje 
aby za pieniądze zapewnione w budŜecie gminy w kwocie 360tys. zł wykonać 
chodniki w Bugaju i częściowo w Górkach ze względu na ich usytuowanie poza 
rowem przydroŜnym. Radny zwrócił się do Pani Miernik o potwierdzenie 
powyŜszych informacji i czy z pisma wynika Ŝe on szkaluje innych radnych. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe nie ma to miejsca. Generalna Dyrekcja 
odpowiedziała na pismo Urzędu Gminy w sprawie budowy chodników przy 
drodze krajowej Nr 42. Gmina zaproponowała aby w 2008 roku wykonać 
chodnik w Gilowie z własnych środków ze względu na brak dofinansowania ze 
strony GDDKiA. W piśmie jedynie brakuje informacji, Ŝe chodnik w Gilowie 
jest poza obszarem planowanym do odnowy między Gilowem a SkarŜyskiem. 
Pani Aleksandra Milanowska nawiązała do budowy chodnika w Bugaju, na 
który juŜ od kilku lat jest opracowana dokumentacja. Generalna Dyrekcja 
wydała pozwolenie na budowę z jednoczesnym dofinansowaniem w 50% jeŜeli 
chodnik zostanie usytuowany poza rowem przydroŜnym. Chodnik miał być 
wykonany przy remoncie drogi Nr 42 ale jak na razie remont nie jest 
przeprowadzany. Radny i Sołtys ma prawo a nawet obowiązek zgłaszania 
wniosków. To Pani Łukomska stwierdziła, Ŝe sołtys z Bugaja odmówił i nie 
podpisywał pisma w sprawie budowy chodnika w Bugaju. Kiedy radna 
Milanowska udowodniła, Ŝe sołtys czytelnie podpisał pismo łącznie  
z przystawieniem pieczęci to wtedy Pani Łukomska w rozmowie z sołtysem 
zastrzegła mu Ŝe „coś mu nie da i nie zrobi”. Dlatego zwróciła się do Pani 
Łukomskiej by nie szkalowała wśród mieszkańców Gilowa Radnego Bąka  
i Radnej Milanowskiej bo takie działania są nie na miejscu. To Rada 
zdecydowała Ŝe waŜniejszy jest chodnik w Gilowie mimo Ŝe nie było nawet na 
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to zadanie ani dokumentacji ani kosztorysu a na chodnik w Bugaju 
dokumentacja leŜy od kilku lat.  
Pani Ewa Łukomska stwierdziła, Ŝe w budŜecie gminy Rada uwzględniła 
budowę chodnika w Gilowie a nie w Bugaju. Do końca 2007 r. została 
opracowana dokumentacja na chodnik w Gilowie. Pani Łukomska przytoczyła 
słowa Pana Jedlińskiego – sołtysa z Bugaja, który w rozmowie z nią stwierdził, 
Ŝe cyt.„była u niego Pani Milanowska, coś mu podstawiła do podpisania ale 
sama latała za podpisami Rady Sołeckiej”. Radna dodała, Ŝe jeŜeli w 2009 roku 
Generalna Dyrekcja rozpocznie przebudowę drogi Nr 42 to w Bugaju chodnik 
będzie w pierwszej kolejności wybudowany. 
Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe kaŜdy radny powinien dbać o swoje sołectwo  
i nikt nie zabroni mu składania pism. Dlatego będzie się ubiegał o środki 
finansowe dla sołectwa Górki a nie dla innych sołectw. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosków: 
Radnego Mieczysława Bąka –  
1. w zakresie zabezpieczenia kwoty 6.000zł na wykonanie dokumentacji 

projektowej oświetlenia ulicznego w Górkach przy drodze krajowej Nr 42 
poprzez zmniejszenie środków zaplanowanych na budowę oświetlenia przy 
GOK w BliŜynie w dziale 900 – 5 głosów za, 10 głosów przeciwko –  
w związku z czym wniosek nie przeszedł, 

2. w dziale 600 proponuje się pozostawienie wykonania remontu jednego 
przejazdu kolejowego w Górkach obok posesji P.Niziołka zmniejszając 
kwotę na remonty przejazdów o 3.000zł i kwotę tą przenieść na wykonanie 
wiaty przystankowej przy drodze krajowej Nr 42 w Górkach – 14 głosów za, 
1 wstrz. się – wniosek został przyjęty, 

Komisji: 
1/ Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Gminy - Wniosek o pozostawienie kwoty 71.000zł zabezpieczonej na 
przebudowę drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek i nie zabieranie jej na przebudowę 
mostu przez rzekę Kamienną w Henrykowie. Środki na remont mostu proponuje 
się uzyskać poprzez zwiększenie kredytu o 71.000zł – wniosek nie został 
przyjęty – 6 głosów za, 9 przeciwko, 
2/ Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Gminy – Wniosek o uzupełnienie uzasadnienia do uchwały o  nazwy 
miejscowości w których będą remontowane dojazdy do przejazdów kolejowych.  
Są to: w BliŜynie, ul.Wąska, w Górkach, w Gilowie i Wołowie   /Stary 
Gostków/ - wniosek został przyjęty – 15 głosów za, 
3/ Komisji Rewizyjnej - wniosek o wykonanie dokumentacji projektowej 
oświetlenia ulicznego drogi gminnej w Gilowie za torem za kwotę 8.000zł 
poprzez zmniejszenie kwoty na zadaniu – budowa oświetlenia w rejonie GOK  
i osiedla mieszkaniowego w m.BliŜyn – wniosek został przyjęty – 12 głosów za, 
3 głosy wstrz. się, 
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4/ Komisji Rewizyjnej - wniosek o wykonanie dokumentacji projektowej 
oświetlenia ulicznego drogi gminnej w Brześciu Górnym za kwotę 6.000zł 
poprzez zmniejszenie kwoty na zadaniu – budowa oświetlenia w rejonie GOK  
i osiedla mieszkaniowego w m.BliŜyn – wniosek został przyjęty - 14 głosów za, 
1 wstrz. się. 
Następnie Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania autopoprawek 
Wójta:  
1/ w załączniku Nr 1 do projektu uchwały - dochody budŜetu gminy na 2008 rok 
zwiększa się w dziale 600 - Transport i łączność, rozdziale 60014 – Drogi 
publiczne powiatowe § 2320 – Dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania 
bieŜące realizowane na podstawie porozumień między jednostkami samorządu 
terytorialnego o kwotę 20.000zł – 15 głosów za, 
2/ w załączniku Nr 1 do projektu uchwały - dochody budŜetu gminy na 2008 rok 
w dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdziale 85295 – Pozostała działalność, 
wprowadza się § 2023 - Dotacje celowe otrzymane z budŜetu państwa na 
zadania bieŜące realizowane przez gminę na podstawie porozumień z organami 
administracji rządowej z kwotą 139.680zł – 14 głosów za, 1 wstrz. się, 
W związku z przyjęciem dwóch powyŜszych zmian w dochodach budŜetowych 
rozszerza się treść uzasadnienia do projektu uchwały o następującą treść: 
„Zwi ększa się dochody budŜetowe o kwotę 20.000zł deklarowanego przez 
Starostwo Powiatowe zwiększenia dotacji na zimowe utrzymanie dróg 
powiatowych w roku bieŜącym. Na podstawie zawartego porozumienia  
o współpracy przy realizacji Poakcesyjnego Programu Wsparcia Obszarów 
Wiejskich zawartego między Województwem Świętokrzyskim a Gminą BliŜyn 
zwiększa się dochody budŜetu na rok 2008 o 1/3 dotacji przyznanej gminie 
stanowiącej kwotę 139.680zł na sfinansowanie planu działania w ramach 
Programu Integracji Społecznej.”  
Za rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜej odczytaną treść radni opowiedzieli 
się jednogłośnie /15 głosów za/. 
3/ w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: 
- zmniejsza się w dziale 600 – Transport i łączność , rozdziale 60016 – Drogi 
publiczne gminne , w kolumnie – plan na 2008r. oraz w kolumnie – wydatki 
bieŜące o kwotę 44.000zł – 15 głosów za, 
4/  w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: 
zmniejsza się w dziale 750 – Administracja publiczna, w rozdziale 75023 – 
Urzędy gmin  w kolumnie – plan na 2008r. oraz w kolumnie – wydatki 
majątkowe o kwotę 70.000zł – 13 głosów za, 2 przeciwko. 
W związku z przyjęciem powyŜszych zmian do uzasadnienia dodaje się zapis: 
„Dokonuje się zmniejszenia planu wydatków zabezpieczonego na zimowe 
utrzymanie dróg gminnych w kwocie 44.000zł oraz zmniejszenia planu o kwotę 
70.000zł na zakup samochodu słuŜbowego.” 
Za rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜszy zapis opowiedziało się 11 radnych, 
2 było przeciwko, 2 wstrzymało się od głosu. 
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5/ w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: - w dziale 010 – 
Rolnictwo i łowiectwo, skreśla się rozdział 01038 – Rozwój obszarów 
wiejskich z kwotą „654.000” w kolumnie - plan na 2008r., w kolumnie – 
wydatki bieŜące kwotę „4.000”, w kolumnie – wydatki majątkowe kwotę 
„650.000”, dodaje się rozdział 01041 – Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 
2007 – 2013 z kwotą „662.800”w kolumnie - plan na 2008r., w kolumnie – 
wydatki bieŜące z kwotą „12.800”, w kolumnie wydatki majątkowe z kwotą 
„650.000”- 14 głosów za, 1 wstrz. się, 
6/ W związku z przyjęciem powyŜszych zmian do uzasadnienia dodaje się zapis 
dotyczący działu 010 o treści: 
„Środki zabezpieczone na zadanie – zagospodarowanie centrum wsi BliŜyn oraz 
na wykonanie oświetlenia przy polu ogniskowym w Brześciu przenosi się do 
właściwego rozdziału klasyfikacji budŜetowej oraz dodaje się kwotę 8.800zł na 
przystąpienie do Lokalnej Grupy Działania.” 
Za rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜszy zapis było 14 radnych, 1 wstrzymał 
się od głosu. 
7/ w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: zwiększa się  
w dziale 600 – Transport i łączność , rozdziale 60095 – Pozostała działalność,  
w kolumnie - plan na 2008r. oraz kolumnie – wydatki majątkowe o kwotę 
64.000zł –  15 głosów za, 
8/ W związku z przyjęciem powyŜszej zmiany do uzasadnienia dodaje się zapis 
dotyczący działu 600 o treści: 
„Zwi ększa się źródło finansowania zadania – wykonanie chodnika przy drodze 
BliŜyn – Ubyszów – Majdów o kwotę 64.000zł, poniewaŜ koszt 
najkorzystniejszej oferty przetargowej przekracza zaplanowane w budŜecie 
środki a tym samym zwiększa się łączny koszt zadania.” 
Za rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜszy zapis opowiedziało się 14 radnych, 
1 wstrzymał się od głosu. 
9/ w związku z przyjęciem uchwały w sprawie zmiany wysokości diet dla 
sołtysów Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie poprawkę wniesioną 
przez nią tj.: 
 w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: zwiększa się  
w dziale 750 – Administracja publiczna, rozdziale 75022 – Rady gmin,   
w kolumnie - plan na 2008r. oraz kolumnie – wydatki bieŜące o kwotę 9.200zł – 
15 głosów za, 
10/ W związku z przyjęciem powyŜszej zmiany Przewodnicząca Rady wniosła 
o rozszerzenie uzasadnienia o zapis dotyczący działu 750 o treści: 
„Kwotę 9.200zł przeznacza się na wypłatę zwiększonych diet dla sołtysów 
zgodnie z podjętą uchwałą Rady.”  
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ opowiedzieli się za rozszerzeniem 
uzasadnienia o powyŜszy zapis. 
11/ w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: zwiększa się  
w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa, rozdziale 
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75412 – Ochotnicze StraŜe PoŜarne, w kolumnie - plan na 2008r. oraz kolumnie 
– wydatki bieŜące o kwotę 15.000zł – 15 głosów za, 
12/ W związku z przyjęciem powyŜszej zmiany do uzasadnienia dodaje się zapis 
dotyczący działu 754 o treści: 
„Zwi ększa się plan wydatków na remont budynku OSP w BliŜynie tj. na 
wykonanie remontu bieŜącego dachu za kwotę 5.000zł oraz na opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej na zmianę konstrukcji dachu kwota 
10.000zł.” 
Przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się radni opowiedzieli się za 
rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜszy zapis. 
13/ w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: zwiększa się  
w dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdziale 85295 – Pozostała działalność,  
w kolumnie - plan na 2008r. oraz kolumnie – wydatki bieŜące o kwotę 
139.680zł -15 głosów za, 
14/ W związku z przyjęciem powyŜszej zmiany do uzasadnienia dodaje się zapis 
dotyczący działu 852 o treści: 
„Przyjmuje się kwotę 139.680zł stanowiącą 1/3 kwoty wynikającej  
z porozumienia zawartego z Województwem i planowanej do realizacji w roku 
bieŜącym. Dalszy podział kwoty nastąpi po fakcie rozstrzygnięcia konkursów  
i realnie określonych usług w ramach Programu Integracji Społecznej.” 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ opowiedzieli się za rozszerzeniem 
uzasadnienia o powyŜej odczytany zapis. 
15/ w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: zwiększa się  
w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdziale 90015 – 
Oświetlenie ulic, placów i dróg w kolumnie - plan na 2008r. oraz kolumnie – 
wydatki majątkowe o kwotę 37.000zł – 15 głosów za, 
16/ W związku z przyjęciem dwóch zmian dotyczących wykonania 
dokumentacji projektowej w Gilowie oraz w Brześciu Górnym Przewodnicząca 
Rady wniosła o uzupełnienie uzasadnienia dotyczącego działu 900 – 
Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o następującą treść:  
- Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 37.000zł z przeznaczeniem na: 

wykonanie dokumentacji projektowej oświetlenia ulicznego drogi gminnej  
w Gilowie za torem za kwotę 8.000zł,  wykonanie dokumentacji projektowej 
oświetlenia ulicznego drogi gminnej w Brześciu Górnym za kwotę 6.000zł,  
budowę oświetlenia przy GOK i osiedlu mieszkaniowym w BliŜynie.  
Z załącznika o wydatkach inwestycyjnych rocznych z lp. 5 – Budowa 
oświetlenia – projekty wyłącza się kwotę 10.500zł zabezpieczoną na zadanie 
w BliŜynie (teren przed GOK i osiedle mieszkaniowe), a zwiększa się  
o kwotę 14.000zł na wykonanie dokumentacji projektowej oświetlenia 
ulicznego w Brześciu Górnym i Gilowie za torem. W załączniku – Limity 
wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008 – 2010 
wprowadza się lp.21 zadanie pod nazwą – Budowa oświetlenia w rejonie 
GOK i osiedla mieszkaniowego w m. BliŜyn, łączny koszt zadania 
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138.500zł, dotychczasowa kwotę 10.500zł zwiększa się o kwotę 23.000zł, co 
stanowi nakłady roku budŜetowego 33.500zł, a nakłady do poniesienia  
w 2009 roku – 105.000zł. 

Za uzupełnieniem uzasadnienia o powyŜszą treść dotyczącą działu 900 
opowiedziało się 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe przyjęcie zmian do budŜetu 
powoduje zwiększenie dochodów budŜetowych łącznie o kwotę 534.881,00zł  
/a nie jak podano w uzasadnieniu o kwotę 375.201zł/ oraz spowoduje 
zwiększenie planu wydatków budŜetowych o łączną kwotę 2.525.082zł /a nie 
jak podano w uzasadnieniu 2.365.402zł/. 
17/ W załączniku nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie programy 
inwestycyjne w latach 2008-2010: 
- w lp. 8 w kolumnie - rozdział dotychczasową klasyfikację 01038 zastępuje się 
klasyfikacją 01041 – 15 głosów za, 
18/ W załączniku nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie programy 
inwestycyjne w latach 2008-2010: w lp. 10 – zadanie – Przebudowa drogi 
powiatowej nr 0443 T BliŜyn- Ubyszów-Majdów w km 0+240 – 1+008 dł. 768 
mb – wykonanie chodnika dla pieszych wraz z przebudową istniejących 
zjazdów w miejscowości BliŜyn w granicach istniejącego pasa drogowego (lata 
2007-2008) w kolumnie – łączne nakłady finansowe kwotę „357.100” zastępuje 
się kwotą „421.100”, w kolumnie –rok budŜetowy 2008  kwotę „340.000” 
zastępuje się kwotą  „404.000”, w kolumnie – dochody własne jst kwotę 
„40.000” zastępuje się kwotą „104.000” – 14 głosów za, 1 wstrz. się, 
19/ W załączniku nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie programy 
inwestycyjne w latach 2008-2010:  dodaje się lp. 21 – dz. 900, rozdz. 90015, 
nazwa zadania „Budowa oświetlenia w rejonie GOK i osiedla mieszkaniowego 
w m. BliŜyn”, w kolumnie -  Łączny koszt zadania „138.500”, w kolumnie –rok 
budŜetowy 2008 oraz w kolumnie – dochody własne jst  „33.500zł” zamiast 
kwoty „47.500”zawartej w autopoprawkach, w kolumnie – planowane wydatki 
2009r. „105.000zł” zamiast kwoty „91.000” zawartej w autopoprawkach. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe zmiany kwot wynikają z przyjętych 
wniosków Komisji Rewizyjnej.  
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli powyŜszą zmianę. 
20/ W załączniku Nr 3a - Zadania inwestycyjne roczne: 
lp.3. – Zakup samochodu osobowego z kwotą „70.000” skreśla się – 13 głosów 
za, 2 przeciwko. 
21/ W załączniku Nr 3a - Zadania inwestycyjne roczne: w lp. 5 – Budowa 
oświetlenia – projekty w kolumnie 6 i 7 kwotę „36.500” zastępuje się kwotą 
„40.000zł” zamiast kwoty „26.000” zawartej w autopoprawkach. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe zmiana kwoty wynika równieŜ  
z przyjętych wniosków Komisji Rewizyjnej – 15 głosów za, 
22/ W załączniku Nr 7 – Dochody i wydatki związane z realizacją zadań 
realizowanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 
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samorządu terytorialnego w 2008r w dz. II - Zimowe utrzymanie dróg 
powiatowych kwotę dochodów ogółem „60.000”  zastępuje się kwotą „80.000” -
15 głosów za, 
23/ W §1 złoŜonego projektu uchwały po pkt 9/ wprowadza się pkt 10/ o treści  
„Załącznik Nr 4a – Wydatki majątkowe na programy i projekty realizowane ze 
środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej oraz innych źródeł 
zagranicznych, niepodlegających zwrotowi na 2008 rok otrzymuje brzmienie 
zgodnie z załącznikiem Nr 10 do niniejszej uchwały” – 15 głosów za, 
24/ Dokonuje się sprostowania dotychczasowej numeracji ppunktów § 1 
złoŜonego projektu tj. po przyjęciu zaproponowanej treści pkt 10 kolejne punkty 
9 i 10 przyjmują numerację 11 i 12 – 15 głosów za. 
Pani Alina Ołownia poinformowała, Ŝe w wyniku dokonanych zmian planu 
dochodów wynoszą one 20.532.681zł /a nie jak podano w uzasadnieniu 
2.373.001zł/ oraz zmian planu wydatków budŜetowych wynoszą one 
24.879.782zł /a nie jak podano w uzasadnieniu 24.720.102zł/. 
Przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się radni podjęli uchwałę  
Nr XV/98/2008 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na 2008 
rok  łącznie z przyjętymi autopoprawkami Wójta Gminy oraz przyjętymi 
wnioskami. 
l/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy BliŜyn 
odczytał Sekretarz Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisje pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli  uchwałę Nr XV/99/2008 w sprawie 
ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego 
punktu wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych gminy BliŜyn. 
Ad. 9 
Pan Mieczysław Bąk wnioskował o przeanalizowanie zadań inwestycyjnych  
w zakresie pozyskania środków unijnych. Następnie uzupełnił swoją wypowiedź 
odnośnie uprawnień związanych z powołaniem Sekretarza na stanowisko 
Zastępcy Wójta.  Zmiany regulaminu organizacyjnego Urzędu Gminy zostały 
wprowadzone w 2004 roku natomiast tworząc stanowisko Zastępcy Wójta  
i ujmując to w § 14 regulaminu jako tylko kosmetyczną zmianę nie zmieniono 
praktycznie nic w § 1 ust.7 regulaminu mówiącego o zakresie uprawnień dla 
Sekretarza  Gminy i Zastępcy Wójta. Dla Wójta wybranego w wyborach 
bezpośrednich ustawa przewiduje wyłączność kompetencji w art.30 i art.60 
ustawy o samorządzie gminnym. W zarządzeniu Nr 19 nie ma Ŝadnych zapisów 
Ŝe Wójt zrzekł się tych uprawnień bo nie mógł tego zrobić. Pan Bąk uwaŜa, Ŝe 
naleŜy przeanalizować zarządzenie Nr 19 Wójta Gminy i Regulamin 
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Organizacyjny Urzędu poniewaŜ te dokumenty powinny ze sobą współgrać co 
zdaniem radnego nie jest spójne i moŜe spowodować wiele problemów. 
Pan Mariusz Walachnia wyjaśnił, Ŝe powołanie jego osoby na stanowisko 
Zastępcy Wójta i wprowadzenie tych zmian w Regulaminie było tylko 
kosmetyką. Dodał, Ŝe uzyskał od Wójta Gminy stosowne pełnomocnictwa  
w związku z powołaniem go na stanowisko Zastępcy Wójta. Na czas swojej 
nieobecności Wójt powierzył mu swoje kompetencje. Jedynie nie mógł 
wykonywać zadań związanych z gospodarowaniem mieniem komunalnym 
poniewaŜ w tym zakresie Wójt nie zdąŜył udzielić mu pełnomocnictwa. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe obowiązuje jawność polityki prowadzonej 
przez organy samorządu terytorialnego. Wszystkie pełnomocnictwa daje się na 
podstawie zarządzeń. Dokumentami są: zarządzenia, regulamin organizacyjny, 
statut gminy i to w nich powinny być regulowane sprawy upowaŜnień. KaŜdy 
wykonując swoją pracę odpowiada za nią i jest komuś podporządkowany.  
Pani Aleksandra Milanowska prosiła o realizację interpelacji złoŜonych na 
piśmie. 
Pan Jerzy Rams apelował o podcięcie korony drzew  w BliŜynie przy 
ul.Kościuszki, która zasłania światło padające na jezdnię. 
Pan Mieczysław Bąk wyraził zadowolenie z faktu, Ŝe Rada przyjęła 
przynajmniej jeden wniosek natomiast za nie przyjęcie drugiego wniosku 
podziękowania naleŜą się Radnym: Józefowi Wróblowi, Joannie Melnarzyk  
i Jackowi Krzepkowskiemu, którzy nie poparli jego wniosku a są związani   
z tym terenem oraz na co dzień korzystają z drogi krajowej Nr 42. 
Pan Józef Wróbel wyraził oburzenie co do zachowania Pana Bąka, który jest 
bez winy. Jako główny sprawca zamieszania w sprawie likwidacji Ośrodka 
Zdrowia w Sołtykowie nie przyszedł na zebranie a przysłał swojego zięcia, 
który „liznął trochę szkoły” i nie umiał się zachować. Radny uwaŜa, Ŝe Panu 
Bąkowi wydaje się Ŝe pozostali radni nie umieją mówić a jemu teŜ naleŜą się 
podziękowania za grzeczność, eleganckie zachowanie i szkoda Ŝe Pan Bóg nie 
obdarzył radnych taką urodą, mądrością jak Pana Bąka. 
Pan Mieczysław Bąk wyjaśnił, Ŝe z rozmowy z Sołtysem wynikało Ŝe zebranie 
wiejskie zostało zorganizowane tylko dla Płaczkowa i dlatego radny w nim nie 
uczestniczył. Udział w zebraniu wziął jego zięć z teściową, mieszkanką 
sołectwa Płaczków i z tego co mu wiadomo Panu Wróblowi nie ubliŜał. 
Nawiązując do swojego wyglądu Pan Bąk stwierdził, Ŝe ma ułomność fizyczną, 
której nie Ŝyczy nikomu. Z ułomności i wyglądu drugiej osoby nie powinno się 
drwić. Widocznie to Bóg wyznaczył danej osobie taki los i przeznaczenie.  
Z Panem Wróblem radny zna się od lat szkolnych i nie spodziewał się Ŝe 
zostanie w taki sposób zaatakowany. 
Interpelacje i zapytania złoŜyli na piśmie: 
Pani ElŜbieta Karpińska – radna : 
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1. Mieszkańcy ul.Podleśnej /za mostem/ proszą o wykarczowanie krzewów 
przy w/w drodze. Krzewy te zagraŜają bezpieczeństwu poruszających się tą 
drogą pojazdów. 

2. Mieszkańcy Wołowa – Cyganowa proszą o udroŜnienie rowów i przepustu  
w Wołowie koło p.Osóbków na drodze gminnej. Proszą teŜ o załatanie dziur 
na drodze gminnej w Wołowie i wykarczowanie krzewów w okolicy mostu 
w kierunku krzyŜa ze względu na brak widoczności. 

3. Mieszkańcy ul.Podleśnej w Wojtyniowie bardzo proszą o oświetlenie tej 
ulicy jak równieŜ ul.Spacerowej. 

4. Utwardzenie drogi gminnej koło p.Tylko /od zakrętu w kierunku 
Wojtyniowa/. 

Pani Aleksandra Milanowska – radna: 
1. W nawiązaniu do próśb mieszkańców dotyczących wykonania – naprawy 

drogi 197 po powodzi 2002r. oraz jeszcze występujących moŜliwości 
pozyskania środków finansowych na usunięcie klęsk Ŝywiołowych 
powstałych w minionych latach radna zwraca się z prośbą o skierowanie tej 
drogi do pozyskania środków jako drogi jednokierunkowej, poniewaŜ jest 
taka moŜliwość wykonania. Obecnie stan prawny został przez Gminę 
uregulowany. Czasookres pozyskania środków trwa długo. Jest zrobiony 
projekt budowy od 5 lat. 

2. Kiedy była ustalana stawka za 1m3 wody w Gminie BliŜyn i czy jest to 
prawnie. Jakie są właściwe przepisy o podwyŜszaniu stawki. 

3. Kiedy wprowadzone zostanie nazewnictwo ulic w sołectwie Brzeście  
i Zagórze. 

4. Dowiezienie ŜuŜla na drogę gminną od p.Kwaterskich do drogi krajowej  
Nr 42. 

5. Wyrównanie kruszywem przy posesji P.Czechowskiego zagłębienia drogi 
powstałego po opadach deszczu. 

Pan Zbigniew Rokita – mieszkaniec BliŜyna: 
1. ZłoŜył wniosek o powołanie na terenie Gminy Oddziału Kawalerii, która 

reprezentowałaby naszą gminę na licznych uroczystościach 
niepodległościowych w Województwie Świętokrzyskim i rozsławiłaby 
BliŜyn w województwie, Polsce oraz na świecie. Osobą odpowiedzialną 
do wykonania tego trudnego zadania jest Pan Stanisław Paszkiel  
z Gostkowa. 

2. Kiedy zostaną podjęte jakiekolwiek prace w kierunku budowy obwodnicy 
przez BliŜyn, Ŝeby TIR-y zostały skierowane nową drogą za kościołem 
św.Ludwika po północnej stronie torów kolejowych. 

3. Czy to prawda, Ŝe w Ośrodku Zdrowia jest budowana izba porodowa. 
4. Mamy XXI wiek a Rędocin ciągle nie ma wody. Kiedy będzie wodociąg 

w Rędocinie. Nawet na pustyni mają wodę. Jesteśmy tysiąc lat za 
cywilizacją. Co z pieniędzmi Unii Europejskiej na budowę wodociągów. 
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5. Zapytuję, czy istnieją jakieś przeszkody Ŝeby byłe „pastwiska 
wojtyniowskie i dziadowskie tzw. „na Buku” przeznaczyć pod wypas 
Ŝubrów i Ŝubroni, co jest popierane przez Unię Europejską i która ma na 
to środki. Na jednego Ŝubra musi przypadać 1,5ha nieuŜytków rolnych. 

6. W ramach interpelacji proszę o zwrócenie się do społeczeństwa BliŜyna  
w ramach referendum przy okazji wyborów nowego wójta z zapytaniem, 
czy mieszkańcy gminy są za utworzeniem Staropolskiego Parku 
Narodowego obejmującego swoim obszarem tereny byłych „Lasów 
BliŜyńskich” będących  przed wojną własnością hrabiego Platera /obecnie 
Nadleśnictwo Suchedniow/. 

Ad. 10 
Pani Anna LeŜańska poinformowała o uroczystości związanej ze świętem  
3 Maja. 
Sekretarz Gminy poinformował o zbiórce odpadów wielkogabarytowych, która 
będzie miała miejsce w gminie w dniach od 26 do 31 maja b.r. RównieŜ  
w aptekach będzie zorganizowana zbiórka przeterminowanych leków. 
Ad. 11 
Obrady sesji trwały od godz.900 do godz.1720. 
Piętnastą sesję Rady Gminy w BliŜynie zamknęła Pani Anna LeŜańska – 
Przewodnicząca Rady dziękując wszystkim za udział.  
 
Protokólant: 
 
Anna Kowalik 
 


